
Protokół nr XC/2023 

z Sesji Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 

odbytej w dniu 28 września 2023 roku 

VIII kadencja 

 

Godzina rozpoczęcia obrad: 8:15    Godzina zakończenia obrad: 9:46 

Miejsce obrad: sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Ząbkowicach Śląskich  

 

Ad. pkt. 1.  Otwarcie posiedzenia. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Dominik otworzył XC sesję Rady Miejskiej 

Ząbkowic Śląskich VIII kadencji, która została zwołana na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy  

z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. 

 

Powitał Radnych Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich, Burmistrza Ząbkowic Śląskich Pana 

Marcina Orzeszka, Zastępcę Burmistrza Pana Dariusza Małozięcia, Sekretarz Gminy Panią 

Justynę Giryn, Skarbnika Gminy Panią Beatę Bedri, Radcę Prawnego Panią Kamilę 

Rutkowską - Krehut oraz Pana Michała Kucharskiego, Przewodniczących Organów 

Wykonawczych Jednostek Pomocniczych (listy obecności stanowią załącznik do protokołu) 

oraz wszystkich przybyłych na sesję. 

 

Ad. pkt. 2.   Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że w obradach uczestniczy 21 Radnych, 

co stanowi odpowiednie quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować 

prawomocne decyzje.  

 

Radni Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich biorący udział w sesji:  

(lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 

 

1. Beata Bereźnicka 

2. Bolesław Chmielowiec       

3. Krzysztof Cupiał   

4. Andrzej Dominik    

5. Dariusz Gancarz  

6. Franciszek Gawęda 

7. Jacek Górowski     

8. Małgorzata Grzesik 

9. Bożena Gwóźdź    

10. Magdalena Halikowska   

11. Janusz Labok     

12. Ryszard Pawłowski    

13. Stanisław Płachytka    

14. Piotr Rogowski   

15. Dorota Sierka         

16. Błażej Sobala      

17. Jadwiga Smarżyk      

18. Irena Szewczyk    

19. Piotr Warzocha      

20. Arkadiusz Wilczewski 



21. Ewa Żurek   

 

Poinformował, że protokół z obrad XC Sesji Rady Miejskiej prowadzić będzie Pani Marta 

Kurpiel -Tokaruk.  

 

Ad. pkt. 3. Przedstawienie porządku obrad. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z dnia 22.06.2023 r., 29.06.2023 r., 03.08.2023 r.,  

31.08.2023 r. 

5. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym.   

6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

7. Przygotowania Placówek Oświatowych do roku szkolnego 2023/2024. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego  

w Ząbkowicach Śląskich na okres kadencji w latach 2024-2027. (projekt nr 1) 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr LXI/341/2018 Rady 

Miejskiej Ząbkowic Śląskich z dnia 31 stycznia 2018 r. w sprawie opłat  

za świadczenia w przedszkolach publicznych prowadzonych przez Gminę 

Ząbkowice Śląskie. (projekt nr 2) 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty targowej i zasad 

jej poboru. (projekt nr 3) 

11. Interpelacje i zapytania radnych. 

12. Wolne wnioski i informacje. 

13. Zakończenie obrad. 

 

Wysoka Rada poprzez głosowanie wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały  

w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  

dla części obrębu geodezyjnego Strąkowa działka numer ewidencyjny 13, gmina Ząbkowice 

Śląskie (projekt nr 4) 

Głosowanie: 21 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujący” 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła jednogłośnie wprowadzenie ww. projekt uchwały. 

 

Wysoka Rada poprzez głosowanie wprowadziła do porządku obrad projektu uchwały  

w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Ząbkowice Śląskie  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy  

z dnia 24 kwietnia 2003 r . o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024 

(projekt nr 5)   



Głosowanie: 21 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła jednogłośnie wprowadzenie ww. projekt uchwały. 

 

Wysoka Rada poprzez głosowanie wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały  

w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu (projekt nr 6) 

Głosowanie: 21 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła jednogłośnie wprowadzenie ww. projekt uchwały. 

 

Wysoka Rada poprzez głosowanie wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały  

w sprawie wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ząbkowice 

Śląskie na lata 2023-2042 (projekt nr 7)   

Głosowanie: 21 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła jednogłośnie wprowadzenie ww. projekt uchwały. 

 

Wysoka Rada poprzez głosowanie wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały  

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta i gminy na 2023 rok (projekt nr 8)   

Głosowanie: 21 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła jednogłośnie wprowadzenie ww. projekt uchwały. 

Ad. pkt. 4.  Przyjęcie protokołu z dnia 31.05.2023 r.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik stwierdził,  

że Wysoka Rada poprzez aklamację przyjęła ww. protokoły. 

Ad. pkt. 5. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik podał, że 9 lipca 

uczestniczył w XXVI Wojewódzkim Festiwalu KGW, 15 lipca brał udział w festynie 

strażackim w Sieroszowie, 16 lipca brał udział w Święcie Chleba w Brodziszowie, 23 lipca 

brał udział w mszy odpustowej w kościele pw. Św. Anny w Ząbkowicach Śląskich, 5 sierpnia 



uczestniczył w Ogólnopolskim Zjeździe Stowarzyszenia Ochrony Przyrody w Kozińcu,  

23 sierpnia brał udział w sesji sołtysów w Stolcu, 26 sierpnia uczestniczyłem w Ząbkowickiej 

Dyszce, 26 sierpnia wręczył nagrody w turnieju Oldbojów w Stolcu, 27 sierpnia 

uczestniczyłem w Dożynkach Powiatowo-Gminnych w Stolcu, 1 września wraz z radnymi  

i Burmistrzem złożył kwiaty pod Pomnikiem Poległych za Ojczyznę w Ząbkowicach Śląskich 

z okazji 84. Rocznicy wybuchu II wojny światowej, 4 września uczestniczył w rozpoczęciu 

roku szkolnego w Zespole Przedszkolno – szkolnym w Stolcu, od 8-10 września gościli 

delegację z miast partnerskich Wiesloch oraz Fonteney-aux-Roses, 14 września podziękował 

z Burmistrzem wszystkim zaangażowanym w pomoc organizacji Dożynek Powiatowo – 

Gminnych w Stolcu, 17 września wraz z Burmistrzem i Radnymi Rady Miejskiej złożyli 

znicze pod Pomnikiem Poległych za Ojczyznę z okazji 84 rocznicy agresji sowieckiej  

na Polskę podczas II wojny światowej, a ponadto organizował pracę Rady Miejskiej  

i przyjmował interesantów.  

Ad. pkt. 6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek przedstawił sprawozdanie z działalności,  

w którym omówił sprawy z zakresu Urzędu Miejskiego tj.: Spraw Obywatelskich i Urzędu 

Stanu Cywilnego, Terenowego Punktu Paszportowego, Gospodarki Nieruchomościami, 

Infrastruktury Technicznej, ochrony środowiska, zagospodarowania przestrzennego, 

Edukacji, kultury i sportu, współpracy ze stowarzyszeniami, profilaktyki alkoholowej, 

organizacyjno-administracyjne, Promocji Gminy Ząbkowice Śląskie oraz ewidencji 

działalności gospodarczej, działalność Straży Miejskiej w Ząbkowicach Śląskich; pracy 

Wydziału Funduszy Zewnętrznych oraz Finansów i Planowania. Podał, iż wydano również  

91 Zarządzeń i 7 Obwieszczeń  Burmistrza Ząbkowic Śląskich. Dodatkowo omówił sprawy 

jednostek gminnych tj. Biblioteki Publicznej, Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji 

„Delfin” Sp. z o. o., Towarzystwa Budownictwa Społecznego, Ząbkowickiego Centrum 

Kultury i Turystyki, Ośrodka Pomocy Społecznej, Ząbkowickiego Centrum Sportu  

i Rekreacji oraz Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o. o. oraz przedstawił ważniejsze 

spotkania, w których uczestniczył w okresie międzysesyjnym. 

 

Ad. pkt. 7. Przygotowania Placówek Oświatowych do roku szkolnego 2023/2024. 

Kierownik Referatu Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Anna Marcinków 

przedstawiła informację dotyczącą przygotowania Placówek Oświatowych do roku szkolnego 

2023/2024. 

Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt. 4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu 

Rejonowego w Ząbkowicach Śląskich na okres kadencji w latach 2024-2027.   

(projekt nr 1)(Uchwała nr XC/547/2023)   

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusję. 

 



Głos zabrała Przewodnicząca Zespołu opiniującego kandydatów na ławników Małgorzata 

Grzesik, która przedstawiła opinię o zgłoszonych kandydatów do sądów powszechnych  

na kadencję 2024-2027.  

 

Opinia stanowi załącznik do protokołu. 

 

W związku z tym, iż głosowanie nad wyborem jest tajne, Przewodniczący Rady Miejskiej  

zaproponował do składu Komisji Skrutacyjnej Radną Ewę Żurek, Radnego Piotra Warzochę 

oraz Radnego Stanisława Płachytke, którzy wyrazili zgodę na kandydowanie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Dominik poddał Wysokiej Radzie pod głosowanie 

skład komisji Skrutacyjnej. Zapytał kto z Pań i Panów Radnych jest za tym, aby w skład 

Komisji Skrutacyjnej do przeprowadzenia wyborów na ławników weszły następujące osoby: 

Radna Ewa Żurek, Radny Piotr Warzocha oraz Radny Stanisław Płachytka. 

 

Głosowanie: 21 głosów za, 0 głosów wstrzymujących, 0 głosów przeciw 

Stwierdził, że Wysoka Rada powołała Komisję Skrutacyjną. 

 

Ogłoszono 10 min przerwy. 

 

Po przewie. 

Komisja Skrutacyjna ukonstytuowała się i przygotowała karty do głosowania. 

Komisja Skrutacyjna w składzie po ukonstytuowaniu się: 

 

1. Ewa Żurek Przewodnicząca Komisji 

2. Piotr Warzocha Sekretarz 

3. Stanisław Płachytka Członek 

 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Ewa Żurek zapoznała Radnych z prawidłowym 

sposobem wyboru ławników. 

 

Głosowanie przeprowadza się przy pomocy kart do głosowania sporządzonych odrębnie  

dla każdego Wydziału: Wydziału Rodzinnego i Nieletnich oraz Wydziału Pracy. 

 

Radni będą głosowali oddając swoje głosy na kandydatów umieszczonych na karcie dla 

wydziału Rodzinnego i Nieletnich: Radny dokonuje wyboru poprzez postawienie przy 

nazwisku kandydata znaku "x” w kratce obok wyrazu "tak" opowiadając się w ten sposób  

za wyborem, lub w kratce obok wyrazu "nie” opowiadając się w ten sposób przeciwko 

wyborowi tego kandydata na ławnika. 

 

Do wydziału Pracy: Radny dokonuje wyboru poprzez postawienie przy nazwisku kandydata 

znaku "x” w kratce obok co najwyżej dwóch kandydatów. Jeżeli radny inaczej wypełni kartę 

do głosowania jego głos będzie uznany za nieważny. 

 



Do Wydziału Rodzinnego i Nieletnich zgłoszono 2 kandydatów, 

Głosować można na 2 kandydatów. 

Do Wydziału Pracy zgłoszono 7 kandydatów, 

Głosować można na 2 kandydatów lub na mniejszą liczbę kandydatów. 

Zostaną rozdane dwie Karty Radnym Rady Miejskiej wg listy obecności: Karta głosowania 

do Wydziału Rodzinnego i Nieletnich oraz karta głosowania do Wydziału Pracy. 

Radni Rady Miejskiej wg listy obecności otrzymali karty do głosowania. 

Radni przystąpili do głosowania. 

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił przerwę na czas podliczenia oddanych głosów  

i przygotowania protokołów przez Komisję Skrutacyjną. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej wznowił obrady. 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Ewa Żurek odczytała protokół Komisji Skrutacyjnej  

do przeprowadzenia wyborów ławników sądowych na kadencję 2024-2027 do Sądu 

Rejonowego w Ząbkowicach Śląskich Wydział Rodzinny i Nieletnich.  

 

Protokół stanowi załącznik do protokołu. 

 

W wyniku przeprowadzonego tajnego głosowania Komisja Skrutacyjna stwierdza,  

że na ławników do Sądu Rejonowego w Ząbkowicach Śląskich Wydział Rodzinny  

i Nieletnich zostali wybrani: 

 

1. Batóg Katarzyna Maria 

2. Dziewa Jadwiga 

 

Następnie Przewodnicząca odczytała, protokół Komisji Skrutacyjnej do przeprowadzenia 

wyborów ławników sądowych na kadencję 2024-2027 do Sądu Rejonowego w Ząbkowicach 

Śląskich Wydział Pracy.  

 

Protokół stanowi załącznik do protokołu. 

 

W wyniku przeprowadzonego tajnego głosowania Komisja Skrutacyjna stwierdza,  

że na ławników do Sądu Rejonowego w Ząbkowicach Śląskich Wydział Pracy zostali 

wybrani: 

1. Materak Elżbieta Jolanta 

2. Skowron- Cisak Izabela 

 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał uchwałę w sprawie wyboru 

ławników do Sądu Rejonowego w Ząbkowicach Śląskich na okres kadencji w latach 2024-

2027.  

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. projekt uchwały.  



Ad. pkt. 5. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr LXI/341/2018 Rady 

Miejskiej Ząbkowic Śląskich z dnia 31 stycznia 2018 r. w sprawie opłat za świadczenia  

w przedszkolach publicznych prowadzonych przez Gminę Ząbkowice Śląskie.  

(projekt nr 2)(Uchwała nr XC/548/2023)   

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusje. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu o zaopiniowanie powyższego projekt uchwały.   

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Komisji Oświaty. Kultury, 

Sportu, Turystyki i Promocji Gminy o zaopiniowanie powyższego projekt uchwały.   

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

16 głosów „za”, 5 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada jednogłośnie przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie wprowadzenia opłaty 

targowej i zasad jej poboru. (projekt nr 3)(Uchwała nr XC/549/2023) 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały. Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu Arkadiusza Wilczewskiego o przedstawienie opinii dotyczącej 

powyższego projektu uchwały.  

 



Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

0 głosów „nieważnych”.  

 

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

16 głosów „za”, 5 głosów „przeciw”, 0 głosy „wstrzymujące”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada jednogłośnie przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części obrębu geodezyjnego Strąkowa działka 

numer ewidencyjny 13, gmina Ząbkowice Śląskie. (projekt nr 4)(Uchwała nr 

XC/550/2023) 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały. Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu Arkadiusza Wilczewskiego o przedstawienie opinii dotyczącej 

powyższego projektu uchwały.  

 

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

0 głosów „nieważnych”.  

 

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

21 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosy „wstrzymujące”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada jednogłośnie przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy 

Gminy Ząbkowice Śląskie z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r . o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2024 (projekt nr 5)(Uchwała nr XC/551/2023) 



 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały. Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Oświaty, Kultury, Sportu, 

Turystyki i Promocji Gminy o przedstawienie opinii dotyczącej powyższego projektu 

uchwały.  

 

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

0 głosów „nieważnych”.  

 

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

21 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosy „wstrzymujące”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada jednogłośnie przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, 

nabywania i wykupu (projekt nr 6)(Uchwała nr XC/552/2023) 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały. Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Rozwoju Gospodarczego  

i Budżetu o przedstawienie opinii dotyczącej powyższego projektu uchwały.  

 

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

0 głosów „nieważnych”.  

 

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

16 głosów „za”, 5 głosów „przeciw”, 0 głosy „wstrzymujące”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada jednogłośnie przyjęła ww. projekt uchwały.  



 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w wieloletniej 

prognozie finansowej Gminy Ząbkowice Śląskie na lata 2023-2042 (projekt nr 7)(Uchwała 

nr XC/553/2023) 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały. Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Rozwoju Gospodarczego  

i Budżetu o przedstawienie opinii dotyczącej powyższego projektu uchwały.  

 

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

0 głosów „nieważnych”.  

 

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

16 głosów „za”, 5 głosów „przeciw”, 0 głosy „wstrzymujące”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada jednogłośnie przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta  

i gminy na 2023 rok (projekt nr 8)(Uchwała nr XC/554/2023) 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały. Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Rozwoju Gospodarczego  

i Budżetu o przedstawienie opinii dotyczącej powyższego projektu uchwały.  

 

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

0 głosów „nieważnych”.  

 

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 



 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

16 głosów „za”, 5 głosów „przeciw”, 0 głosy „wstrzymujące”, 0 głosów „nieważnych 

Stwierdził, że Wysoka Rada jednogłośnie przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

 

Ad. pkt. 11. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik poinformował,  

że w okresie międzysesyjnym do Biura Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich nie wpłynęła 

żadna interpelacja ani zapytanie. 

 

Ad. pkt. 12. Wolne wnioski i informacje. 

 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Bolesław Chmielowiec podał, że na ulicach 

Ząbkowic Śląskich pojawiły się hulajnogi elektryczne. Zapytał czy są to hulajnogi gminne.  

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek podał, że gmina nie podpisywała umowy  

z żadną firmą na realizację takiego zadania. Poinformował, że trwają ustalenia firmy, która 

postawiła hulajnogi samodzielnie, więc należy uporządkować sprawy z tym związane. 

Poinformował, że miejsca stawiania hulajnóg w niektórych momentach stanowią zagrożenie, 

ale sytuacja jest dziwna, ponieważ hulajnogi postawiono bez żadnego uzgodnienia. 

 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Bolesław Chmielowiec podał, że ostatnio 

ustalono stawkę opłaty za śmieci 32 zł. Zapytał jaka jest stawka za wynajem pojemników  

na kwartał i obsługę tych pojemników.  

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek podał, że jeżeli chodzi o kwestię wynajmu 

pojemników, to każdy właściciel i zarządca zapewnia sobie pojemniki. Poinformował, że nie 

jest w stanie udzielić odpowiedzi na takie pytanie oraz, iż każdy sam indywidualnie może 

pojemniki zakupić, bądź wynająć. 

 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Bolesław Chmielowiec podał, że ostatnio był 

przy ulicy Ciasnej i zwrócił uwagę na pojemniki, które chyba nie były nigdy myte, a ponadto 

odór z pojemników jest niesamowity, poprosił o zwrócenie na to uwagi. Dodał, że nie wie  

do kogo się zwrócić w tej sprawie. Poinformował, że nie można rozpoznać nawet kolorów 

pojemników. 

Zapytał czy w planach budżetowych miasta są plany związane z rewitalizacją ulicy Armii 

Krajowej. 

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek poinformował, iż wniosek na ulicę Armii 

Krajowej i na ulicę Dolnośląską został złożony do Rządowego Programu Przebudowy Dróg  



i nie otrzymał dofinansowania. Podał, że powtórzono ten wniosek i oczekuje się na jego 

rozstrzygnięcie.  

 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Bolesław Chmielowiec podał, iż ostatnio 

wspominano o workach na śmieci, które są niewłaściwe. Zapytał, czy można wprowadzić też 

worki tak zwane parciane, które są używane na ziemniaki i są bardziej odporne, na śmieci  

i gałęzie. 

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek podał, że nie jest w stanie odpowiedzieć  

na to pytanie i odpowie na kolejnej sesji. 

 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Bolesław Chmielowiec zapytał czy w planach 

budżetowych miasta jest uwzględniony budżet na wyremontowanie chociaż pierwszego pietra 

elewacji budynku urzędu, ponieważ wygląda okropnie. 

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek podał, że jeżeli chodzi o budynek urzędu – 

zrobiono audyt energetyczny, złożono projekt dotyczący remontów budynków użyteczności 

publicznej (Urząd Miejski, Centrum Organizacji Pozarządowych, Szkoła Podstawowa nr 1)  

i ma nadzieję, że zadanie zostanie zrealizowane. 

 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Jadwiga Smarżyk zapytała, w imieniu 

mieszkańców, dlaczego został zamieniony duży autobus na małego busa i dlaczego dojeżdża 

do Szklar i zawraca, a nie kontynuuje kursu, trasy z rozkładu jazdy. Dodała, że ostatnio jeden 

z mieszkańców czekał na autobus około godziny 23:00, jednak ten nie przejechał. 

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek poprosił Radną Rady Miejskiej Ząbkowic 

Śląskich Jadwigę Smarżyk o szerszą informację. Powiedział, że na pewno zostanie  

to sprawdzone. Poinformował, że jeżeli ludzie mają jakieś sygnały dotyczące komunikacji, 

prosi się o bieżące informowanie o zaistniałych sytuacjach, by zostało to wyjaśnione  

z przewoźnikiem. Poprosił o zgłaszanie problemów bezpośrednio, kontaktowanie  

się z urzędem w chwili kiedy jest jakiś problem. 

 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Magdalena Halikowska w imieniu 

mieszkańców poprosiła, by przy osiedlu XX- lecia, na ulicy Wrocławskiej zrobiono 

przystanek autobusowy, by umożliwić im dojazd do Centrum Handlowego. 

Poprosiła o podanie skład zespołu nauczycieli zajmujących się tematem Cyberprzemocy  

i Przemocy.  

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek poinformował, że zarządcą ulicy 

Wrocławskiej jest Starostwo Powiatowe w Ząbkowicach Śląskich. Zapytał o które miejsce 

wnioskują mieszkańcy? 

 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Magdalena Halikowska  podała,  

że na wysokości sklepu Stokrotka. 



 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek powiedział, że przystanek był 

zlikwidowany. Poinformował, że gmina nie chce wciąż zmieniać tras komunikacji miejskiej, 

ponieważ są to ogromne zmiany organizacyjne i koszty, dodał, że zbierane są takie wnioski  

i z Powiatem Ząbkowickim odbędą się rozmowy, by temat przedyskutować, ponieważ Powiat 

Ząbkowicki musi wyrazić na to zgodę. 

W kwestii zespołu interdyscyplinarnego podał, iż nie są tam tylko wskazani nauczyciele, są to 

m. in. prokurator, kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej, kierownik Referatu Edukacji, 

Kultury, Sportu i Spraw Społecznych, pedagog, kurator, osoba z Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie, osoba ze szpitala, osoba z policji. 

 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Magdalena Halikowska  zapytała o remont 

chodnika przy Szkole Podstawowej nr 3, odcinek około 10 m. 

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek poprosił o przekazanie informacji 

głównemu specjaliście budownictwa i inwestycji Jakubowi Ptasińskiemu, by zlokalizował  

to na mapie.  

 

Sołtys sołectwa Grochowiska Aleksander Paw  zapytał na jakim etapie jest remont drogi  

w Grochowiskach. 

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek poinformował, że nie podpisano jeszcze 

umowy. Podał, że zmiany w wieloletniej prognozie finansowej i budżecie na 2023 rok  

są celem „uwolnienia” środków finansowych, ponieważ duża część środków musi pochodzić 

z budżetu gmin. Podał, że rozmyśla się nad ta inwestycją oraz innymi inwestycjami, które  

w tym roku chciałoby się zrealizować. Poinformował, że takie decyzje zapadną do około  

2 – 3 tygodni.  

 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Jadwiga Smarżyk zapytała o drogę  

w miejscowości Szklary wieś. 

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek podał, że jeżeli chodzi o Szklary wieś jest 

to projekt z innego programu z „Programu rozwoju obszarów wiejskich”, wysłano 

uzupełnienia i oczekuje się na umowę. 

 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Jadwiga Smarżyk zapytała czy jest szansa,  

że to zadanie zostanie zrealizowane w roku 2023. 

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek powiedział, że umowa będzie podpisana 

 z Urzędem Marszałkowskim, jeżeli będzie podpisana, gmina sukcesywnie będzie 

przystępowała do tych zadań, ponieważ wpisanych jest tam 7 dróg na terenach wiejskich, 

sukcesywnie będą ogłaszane przetargi, zadania zostaną wpisane do budżetu i wieloletniej 

prognozy finansowej.  

Podał, że bez umowy z Urzędem Marszałkowskim nie można rozpocząć zadań.  



 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Beata Bereźnicka podała, że wraz  

z mieszkańcami miejscowości Strąkowa złożyła petycję o budowę chodnika. Poprosiła  

o jej poparcie.  

Poprosiła również o wykoszenie terenów przystanków autobusowych.  

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek powiedział, że powiat nie zwrócił  

się o ustosunkowanie się w sprawie budowy chodnika, a swoje stanowisko przedstawi  

po otrzymanym piśmie. 

W kwestii koszenia, zapytał o jaki konkretnie przystanek chodzi. 

 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Beata Bereźnicka podała, że chodzi  

o przystanki na terenach wiejskich.  

 

Ad. pkt. 13. Zakończenie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej 

Dominik zamknął XC Sesję Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich VIII kadencji. 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

(-) Andrzej Dominik 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sporządziła: Marta Kurpiel-Tokaruk Podinsp. ds. obsługi Rady Miejskiej i jednostek pomocniczych gminy 


